

VOTE UNIQUE

Que la Commission de Législation soit priée d'étudier l'opportunité d'inclure dans le projet des amendements à la Charte une clause à l'effet d'établir le système du vote unique pour les élections municipales, tel que la chose existe pour les élections provinciales; et que ladite Commission étudie aussi l'opportunité de fixer au premier lundi de novembre la date des élections municipales, et fasse rapport au Conseil sur ces deux questions dans le plus bref délai possible.

REDISTRIBUTION DES QUARTIERS.

Que la Commission de Législation soit prié, d'inclure dans les prochains amendements à la Charte de la Cité, une disposition permettant à la Cité de Montréal d'adopter des règlements, pour redistribuer, diviser ou fusionner les différents quartiers de ladite Cité de la façon que le Conseil le jugera nécessaire.

FUSION DE CERTAINS QUARTIERS

- 1.—Emard, St. Paul et village Turcot (quartier Notre Dame de Grâces).
- 2.—Ste Cunégonde et St. Joseph.
- 3.—St. Henri.
- 4.—St. Gabriel.
- 5.—Notre Dame de Grâces, moins village Turcot.
- 6.—Côte des Neiges et Mont Royal.
- 7.—Ste Anne et Ouest
- 8.—St André.
- 9.—St. Georges.
- 10.—Centre et St. Lambert.
- 11.—Est et St. Jacques.
- 12.—St Louis.
- 13.—LaFontaine.
- 14.—St Jean Baptiste et Duvernay.
- 15.—Papineau.
- 16.—Ste Marie et Hochelaga (moins le No. 172).
- 17.—Rosemont, tel qu'avant l'annexion du No 172 et deLorimier.
- 18.—Longue Pointe.
- 19.—St Denis (moins parties de St Laurent et Sault au Recollet).
- 20.—Laurier.
- 21.—Bordeaux, Ahuntsic et parties de St Laurent et Sault au Recollet.

il est alors,

Résolu: De remettre l'étude de ces projets d'amendements à une prochaine séance.

3.—Résolu: D'inclure dans les amendements à la Charte un amendement à la clause 301 de la Charte, permettant l'adoption de règlements sur un vote affirmatif de la majorité des membres présents à une assemblée spéciale ou mensuelle du Conseil.

4.—Soumise et lue la proposition suivante faite au Conseil le 8 octobre 1912, au sujet du paiement du coût des pavages permanents, laquelle proposition a été référée à cette Commission pour étude et rapport:

10. Nonobstant toute loi à ce contraire et sujet aux dispositions des autres paragraphes contenus dans le présent article, lorsque la Cité de Montréal décide et ordonne de paver toute rue, ruelle, voie publique, square ou place publique en tout ou en partie, avec des matériaux permanents et durables autre que le bois, la somme de deux piastres et cinquante cents (\$2.50) par verge carrés de ce pavage, après les déductions mentionnées au présent article, est payée par les propriétaires riverains de telle rue, ruelle, voie publique, square ou place publique, et le surplus du coût de ce pavage est payé par la Cité ainsi que le coût total du pavage des intersections de rue, et l'excédent de cinquante pieds linéaires de la profondeur des lots qui forment les coins de rue;

20. Un rôle est préparé à cet effet par l'Inspecteur de la Cité, et le montant de tel pavage payable par les propriétaires riverains est reparti entre ces propriétaires;

ONE VOTE.

That the Legislation Committee be requested to consider the advisability of including in the proposed amendments to the Charter a clause establishing the One Vote system for municipal elections, which said system already exists for provincial elections, and that said Committee also consider the advisability of holding the municipal elections on the first Monday of November and report to Council on both these questions within the shortest possible delay.

REDISTRIBUTION OF WARDS.

That the Legislation Committee be requested to include in the proposed amendments to the Charter a provision empowering the City of Montreal to adopt by-laws to redistribute, divide and amalgamate the different wards of the said City, as the Council may deem it advisable.

AMALGAMATION OF CERTAIN WARDS.

- 1.—Emard, St-Paul and Village Turcot (now forming part of N. D. de Grâces Ward).
- 2.—St. Cunegonde and St. Joseph.
- 3.—St. Henry
- 4.—St Gabriel.
- 5.—Notre Dame de Grâces (exclusive of Village Turcot).
- 6.—Côte des Neiges and Mount Royal.
- 7.—St. Ann's and West.
- 8.—St. Andrew.
- 9.—St. George.
- 10.—Centre and St. Lawrence.
- 11.—East and St. James
- 12.—St. Louis.
- 13.—La Fontaine.
- 14.—St Jean Baptiste and Duvernay.
- 15.—Papineau.
- 16.—St. Mary and Hochelaga (less No. 172).
- 17.—Rosemont, as it existed previous to the annexation of No 172, and de Lorimier.
- 18.—Longue Pointe.
- 19.—St. Denis (less parts of St. Laurent and of Sault au Recollet.
- 20.—Laurier.
- 21.—Bordeaux, Ahuntsic and parts of St. Laurent and of Sault au Recollet.

It was then

Resolved: That consideration of the above drafts of amendments be deferred until a future meeting.

3.—Resolved: To include in the amendments to the Charter an amendment to clause 301 of the Charter, authorizing the adoption of by-laws on the affirmative vote of the majority of the members present at a special or monthly meeting of the Council.

4.—Submitted and read the following clause submitted to the Council on the 8th Oct., 1912 anent the payment of the cost of permanent pavements, and which was referred to this Committee for examination and report:

10 Notwithstanding any law to the contrary and subject to the provisions of the other paragraphs contained in this article, when the City of Montreal shall decide and order the paving of any street, lane, highway, square or public place, wholly or partly, with permanent materials other than wood, the sum of two dollars and fifty cents (\$2.50) per square yard of such paving, after effecting the deductions mentioned in this article, shall be paid by the proprietors of immovables bordering on such lane, highway, square or public place, and the excess of the cost of such paving as well as the total cost of the paving of street intersections, and the excess of fifty lineal feet of the width of the lot forming the street corner shall be paid by the City;

20. A roll shall be prepared for such purpose by the City Surveyor and the share of the cost payable by the bordering proprietors shall be apportioned amongst said proprietors;